
Protokół nr 2/2018 

z II Sesji Rady Gminy Belsk Duży 

z dnia 30 listopada 2018 r. 

 

Skład Rady: 15, wszyscy obecni (wg. załączonej listy obecności) 

Spoza Rady uczestniczyli: 

1. Władysław Piątkowski – Wójt Gminy  

2. Hanna Grotek – Skarbnik Gminy  

3. Renata Ostatek – Sekretarz Gminy  

4. Maria Walewska –Żółcik – Dyrektor GZOPO  

5. Janusz Honory – Dyrektor ZGK 

6. Adam Balcerowicz – Rany Powiatu Grójeckiego 

7. Adolf Maciak – Radny Powiatu Grójeckiego 

8. Roman Woźniak – Prezes Gminnych OSP 

9. Jacek Pruszkowski – Przewodniczący Powiatowy Izb Rolniczych 

10. Jacek Witczak – Dyrektor PSP Łęczeszyce 

11. Wanda Drobiszewska – Fundacja Pomocna Dłoń.  

A także sołtysi i mieszkańcy.  

Pkt 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sikorski powitał przybyłych radnych i gości, stwierdził 

quorum i otworzył obrady II Sesji Rady Gminy. Odczytał proponowany porządek obrad.  

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatnich sesji.  

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie,  

b) przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Belsk Duży z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego 

na rok 2019, 

c) przyjęcia regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Belsk 

Duży. 

d) ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności od ostatniej sesji.  

6. Zgłaszanie przez radnych nowych interpelacji i udzielenie odpowiedzi przez Wójta.  

7. Zapytania i wolne wnioski 

8. Zamknięcie obrad 

Pkt 2  

Radni nie zgłosili uwag do porządku obrad. Rada Gminy będzie obradowała według przedstawionego 

porządku.  

Pkt 3. 



Rada Gminy Belsk Duży przyjęła protokół z poprzedniej sesji jednogłośnie.  

Pkt 4. 

a) Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały wraz uzasadnieniem. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie. – uchwała nr II/7/2018  

b) Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały wraz uzasadnieniem. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwala nr II/8/2018  

c) Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała nr II/9/2018 

d) Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała nr II/10/2018 

 

Pan Zbigniew Byrski odczytał komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 18 

października 2018 r. w sprawie średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do 

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2019.  

Odczytał również komunikat Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 19 października 2018 r. 

w sprawie średniej ceny drewna, obliczonej według średniej ceny drewna uzyskanej przez 

nadleśnictwa za pierwsze trzy kwartały 2018 r.  

Pan Bogusław Sikorski zwrócił się do obecnych podczas posiedzenia radnych powiatowych, o chęć 

zabrania głosu, przed przystąpieniem do kolejnego punktu obrad.  

Pan Adolf Maciak  

Szanowni Państwo, odbyła się już pierwsza sesja rady powiatu. Zostały wybrane nowe władze, 

starostą został radny Krzysztof Ambroziak, wicestarostą została radna Jolanta Sitarek, członkami 

zarządu zostali radni: Paweł Siennicki, Marzena Rosołowska, Andrzej Zaręba. Przewodniczącym 

Rady powiatu został radny Janusz Karbowiak, wiceprzewodniczącym Krzysztof Fiks oraz Adam 

Balcerowicz.  Dostałem dość dużo głosów na terenie gminy Belsk Duży. Dziękuję serdecznie za te 

głosy. Gratuluję wyboru wszystkim radnym gminny, panu Wójtowi. Mam nadzieję, że współpraca 

będzie się dobrze układała. Problemy należy rozwiązywać, są to problemy ciągłe, przechodzące z 

kadencji na kadencję.  

Pan Adam Balcerowicz  

Dziękuję za zaproszenie na sesje. Przedstawię się, bo chyba nie wszyscy mnie znają. Od urodzenia 

jestem mieszkańcem gminy Belsk Duży. Zawodowo pracuję w Banku Spółdzielczym w Białej 

Rawskiej w oddziale w Grójcu. Udało nam się stworzyć koalicję i odsunąć poprzedni układ od 

rządzenia. Mam nadzieję, że współpraca między Urzędem w Belsku a Starostwem będzie lepiej 

funkcjonowała, bo wcześniej chyba w ogóle nie funkcjonowało. Rozmawiałem wczoraj  z panem 

Starostą wczoraj. Pan Starosta, zadeklarował wolę współpracy, widzimy rozwój całego powiatu 

równomiernie, że gminy rozwijają się równo. Będę się starał współpracować z Urzędem, deklaruję 

pomoc. Jeśli są pytania to odpowiem, jeśli nie będę w stanie odpowiedzieć, to odpowiem do 

Przewodniczącego, czy na następnej sesji.  

Pani Ewa Maciak 



Chciałabym spytać radnego Maciaka, czy mimo bycia w opozycji będzie Pan głosował za gminą 

Belsk w czasie głosowań w Powiecie?  

Pan Adolf Maciak  

Pytanie jest prowokujące, ale jak mógłbym inaczej? Najważniejsze, żeby były środki, trzeba się starać 

o dofinansowania zewnętrzne. Ostatnie 4 lata, to w zasadzie nic nie było robione w gminie Belsk. 

Mam nadzieję, że w pierwszej kolejności będzie robione na tych dwóch gminach, zwłaszcza że 

Starosta jest z gminy Chynów.  Środki powinny być równomiernie rozłożone po gminach powiatu, nie 

mniej w poprzednich latach było to zupełnie zachwiane.  

Pan Marek Dąbrowski  

Czy mają Państwo jakiś pomysł na szpital grójecki? Czy rządzący i opozycja, bo wiadomo, że musicie 

działać wspólnie. Sytuacja jest nie ciekawa. Ten problem jest od wielu, wielu lat i nikt nie potrafi 

sobie z tym poradzić. Ważne jest dla mieszkańców aby ten problem rozwiązać, żeby szpital 

funkcjonował normalnie. Aby byli normalni lekarze, normalne wyposażenie. Może nie wiem o 

wszystkim, ale ostatnia inwestycja czyli SOR i to lądowisko, nie wiem czy jest to dobrze przemyślane. 

Czy to jest najpotrzebniejsze? Czy nie lepiej byłoby to przeznaczyć na doinwestowanie oddziałów, 

odnowienie, ściągnięcie nowych specjalistów.  

Pan Adolf Maciak  

Dziękuję, za to pytanie. Pierwsze decyzje nowego zarządu, to zwolnienie pani prezes i powołanie 

nowego prezesa. A co dalej? Leczenie w szpitalu grójeckim, było na słabym poziomie. W szpitalu w 

Nowym Mieście, leczenie jest na wyższym poziomie. Zresztą jestem tam wiceprzewodniczącym Rady 

Społeczne. Wspominałem kiedyś, jeżeli szpitale nie zostaną, chociaż w połowie oddłużone to będzie 

ciężko z utrzymaniem się tych jednostek. Na same odsetki szpital wydaje pół miliona rocznie. 

Inwestycje w szpital w Nowym Mieście, przez te cztery lata były za około jedenaście milionów 

złotych. W sobotę przyjedzie marszałek Struzik i zostanie podpisana umowa o przekazaniu środków w 

kwocie około dwóch milionów na sterylizatornię. Starostwo przeznaczy pół miliona ze swoich 

środków. Odnośnie lądowiska, to nie moja decyzja. Osobiście uważam, że powinny być tam oddziały. 

Powinny być doposażenia w lekarzy, bo tam jest naprawdę ciężko. Na izbie przyjęć nie ma lekarza. Ja 

bym tak to widział. Ale ta inwestycja jest duża, wartość około dwunastu milionów złotych. Nie wiem, 

nie zasadne chyba jest się z tego wycofywać. Siedem czy osiem milionów to środki zewnętrzne. Na 

dziś może to lądowisko nie jest aż tak przydatne.  

Zgadzam się, że wybory wyborami i trzeba działać wspólnie. Inwestycja w gminie Pniewy była za 

późno robiona, za późno przygotowano projekt. Był kosztorys na siedem milionów na siedem 

kilometrów drogi. Po przetargu zabrakło pieniędzy, bo firmy dość dużo podniosły ceny. Do 

wszystkiego trzeba się zabierać wcześniej. To co ma być zrobione w przyszłym roku, dobrze, żeby 

przetargi już w styczniu były robione. Bo jeśli się ogłasza przetarg w maju- sierpniu, to jest to dość 

późny termin i trzeba dużo płacić.  

Pan Zbigniew Byrski  

Panie Radny, czy cała opcja tak zmieniła poglądy i cieszy się ze zwolnienia prezes szpitala, czy tylko 

pan radny.  

Pan Adolf Maciak 



Szanowni Państwo, jedną podstawową zaletą, którą chwalił się poprzedni zarząd, było zmniejszenie 

przez panią prezes zadłużenia szpitala. Było dwanaście milionów jest w tej chwili osiem milionów. 

Dla władz powiatu było to dużym atutem. Postrzegam to inaczej, w pierwszej kolejności jest 

najważniejszy pacjent i leczenie. Wiecie państwo, że za usługi medyczne płaci Narodowy Fundusz 

Zdrowia, a nie Starostwo. Jeśli się zadłuża szpital, a musi się zadłużać jeśli dobrze funkcjonuje, to 

wszystko spada wtedy na starostwo. Myślałem, że obecna ekipa rządząca zmieni ten system, póki co 

nie doczekałem się.  

Pan Andrzej Adamczyk  

Po tamtej kadencji zadłużenie powiatu zmalało, urosło? Czy pan jest zorientowany?  

Pan Adolf Maciak  

Zadłużenie powiatu zmalało o 10 milionów złotych, przez te 4 lata.  

Pani Bożenna Korzenko  

Mam prośbę aby, w pierwszej kolejności została wykonana droga Dobryszew-Trzylatków, bo są 

wykonywane pobocza ale trzeba je utwardzić.  

Pan Andrzej Adamczyk  

Czy powiat planuje sprzedaż gruntów w Nowej Wsi? Bo wiadomo, są to dochody do budżetu powiatu.  

Pan Adam Balcerowicz  

Zapoznałem się z projektem budżetu na rok 2019, ten budżet przygotował poprzedni zarząd. Są 

punkty, gdzie przewidziane są dochody ze sprzedaży w Nowej Wsi. W projekcie budżetu na drogi 

przewiduje się czternaście milionów. W tym jest droga w Pniewach za siedem milionów. I droga 

Bikówek- Uleniec za kwotę sześć milionów dwieście tysięcy złotych. Jest to projekt, a w nowym roku 

mogą być zmiany.  

Pan Bogdan Zakrzewski  

Czy pan radny Maciak wie ile jest dróg powiatowych gruntowych na terenie naszej gminy? 

Zwracałem się do Powiatowego Zarządu Dróg o równarkę na drogę Skurów- Wilczogóra, w 

odpowiedzi usłyszałem, że nie ma pieniędzy.  

Pan Adolf Maciak  

Tę drogę, też trzeba zrobić w pierwszej kolejności, tylko ze środków zewnętrznych. I droga na 

Wilczogórze też powinna być zrobiona ze środków zewnętrznych. Droga w Pniewach jest w planie 

finansowania 80% ze środków zewnętrznych. Zatem środków powinno zostać, mam nadzieję, że jedną 

z tych dróg powinniśmy zrobić w tym roku.  

Pan Mariusz Gieleciński  

Pan radny mówi o drogach powiatowych i pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Chciałbym 

przypomnieć o ciągu drogowym Lewiczyn –Sadków. Jest to długi odcinek drogi w fatalnym stanie. 

Można by pozyskać środki na tę drogę i ją przebudować, bo nie nadaje się do remontu.  

Pan Bogusław Sikorski  



Podziękował radnym powiatowym za przybycie na sesję. Zobowiązał się do zapraszania na następne 

posiedzenia Rady Gminy.  

Pkt 5  

Pan Władysław Piątkowski Wójt Gminy  

Od ostatniej sesji nie wydarzyło się nic, żeby państwu głowę zaprzątać. Chcemy skończyć sprawy, 

które już zaczęliśmy w poprzedniej kadencji. Mieliśmy gości z powiatu. Mówienie, że współpraca z 

gminą Belsk była słaba, to nadużywanie cierpliwości. Nie było żadnej współpracy. Wszystkie ruchu z 

naszej strony były przez powiat utrącane i torpedowane. Nie wyrażenie zgody na utworzenie liceum, 

które było niezgodne z prawem. Druga rzecz, skoro w punkcie sprawozdanie z działalności, to trzeba 

być nieprzychylnym, żeby przez kilka lat nie dopuścić do  budowy łącznika do ronda. No jak można 

mówić, że będzie zrównoważona polityka?! Najpierw wyrównać zaległości a dopiero prowadzić 

zrównoważoną politykę. Samorząd jest od zaspokajania potrzeb lokalnej społeczności. Nie będzie 

współpracy z powiatem na zasadzie „gadaniny”. Nie wyobrażam sobie, że w przyszłym roku nie 

będzie zrobiona droga powiatowa na gminie Belsk. Panowie radni, którzy byli będą działalni na rzecz 

naszej gminy. Sprawa współpracy z powiatem, to sprawa poproszenia pana Starosty. Uważam, że 

jesteście wybranymi przez mieszkańców i macie prawo wiedzieć i brać w tym udział. Chcę widzieć w 

budżecie powiatu na przyszły rok, drogę powiatową na terenie gminy Belsk. Proszę przejechać po 

zmroku drogą nad lasem w kierunku Rożec albo w kierunku Grotowa i Lewiczyna przez Belsk. Ta 

droga w Oczesałach była jako ciąg od 728 była do E7; był projekt i były pieniądze… Uważam, że to 

jest pora na lepsza zamianę.  

Siedzą radni i sołtysi. Wiecie w jakim trybie byłą robiona droga od wiaduktu do traktu Królewskiego. 

Bez sołtysów nie zrobiliby tej drogi. Nasze możliwości finansowe są takie, że możemy uczestniczyć w 

tych pomysłach. Pozwolili sobie na to, żeby w materiałach propagandowych umieścić, że drogę w 

Wilczogórze wykonali.  

Mam pewną nadzieję, że dogadamy się z powiatem i będziemy te drogi robić. Finansowanie 

pozostanie 50/50%. Są programy ogłaszane przez rząd i programy drogowe, które mówią o 

współfinansowaniu dróg gminnych przez wojewodę z gminami. Wymagania w regulaminach są takie, 

żeby zrobić te drogi to droga Belsk-Lewiczyn, gdzie będą chodniki, przejścia dla pieszych, kanalizacja 

burzowa.   

Załapaliśmy się do jednego programu, ale o tym jeszcze opowiem. Łatwiej jest wejść staroście. 

Naprawdę trzeba wymusić na powiecie, żeby te ciągi zrobić. Kosztorys zrobiliśmy na ciąg Sadków-

Lewiczyn, odcinek od ronda w kierunku Lewiczyna, bez kanalizacji burzowej to cztery miliony 

pięćset tysięcy złotych. Milion pięćset tysięcy złotych to kosz kanalizacji burzowej. To są ceny z 

zeszłego roku.  

Na przykładzie łącznika, widać jak rozmijają się obietnice a faktyczne działania. Nie może być tak, 

chociaż jest, że kryterium współpracy to nie jest kryterium ekonomiczne i dobra społecznego. Jak 

przeglądaliście dzisiejsze uchwały, były środki przeznaczone wynikające z obowiązków, z zadań 

własnych gminy – przesunięcia w oświacie. Trzeba będzie poważnie porozmawiać o przyszłości 

oświaty w gminie. Ale zaczęły się pojawiać nowe pomysły. Są gminy, które będą brać kredyty, żeby 

zapłacić zobowiązania oświatowe. Tak lawinowo narastają konsekwencje różnych przepisów. Rada 

prowadziła zrównoważoną politykę. Gmina Mogielnica dokłada ponad siedem milionów pięćset 

tysięcy złotych spoza subwencji, ale my też przekroczyliśmy już 50% w finansowaniu oświaty, jako 

wkład własny. Negocjujemy stawki dodatków motywacyjnych dla nauczycieli. Teraz, żeby 



zrekompensować. Są konsekwencje, że spadły płace nauczycieli. Będziecie państwo radni w budżecie 

szukali dużych pieniędzy. Niedługo budżet oświatowy będzie stanowił nie 60 tylko 80%. Sprawy 

drogowe, powiem co robimy: w projekcie budżetu. Tam inwestycji dużych nie mamy.  

Z tymi drogami powiatowymi się uporamy. Nikt nie kwestionuje że drogi są potrzebne. Niech robią 

systematycznie po trochu. Na Komisji Rolnictwa wrócimy do tych spraw.  

Chciałem się pochwalić, 27 września została przekazana do użytkowania hala w Belsku. Największa 

inwestycja w ostatnich latach. Zasady korzystania z Sali są określone jasno i są na stronie 

internetowej. Robimy wszystko, żeby zwiększyć ofertę dla mieszkańców. Udało nam się, załatwić z 

rezerwy Minister Edukacji na urządzenie sali multimedialnej i będzie salą dydaktyczną dla szkoły, ale 

będzie służyła nauczycielom wychowania fizycznego i spotkań szkoleniowych. Mamy ligę unihokeja 

z sukcesami. Chcemy zakupić, to co było wypożyczane w innych gminach. Jeszcze to miasteczko 

ruchu drogowego i można przeprowadzić kursy na kartę rowerową dla uczniów. Takie wypożyczenie 

w sąsiednim powiecie kosztuje sześćset złotych.  

Pojawiły się już kwoty odszkodowań dla mieszkańców za mieszkania związane łącznikiem. Została 

jedna pani, która jeszcze się nie wyprowadziła. Sprawy idą administracyjnie. Jak tylko 

przeprowadzimy, odetną liczniki, energię elektryczną to robimy rozbiórkę. Na wigilię nie biedzimy lać 

asfaltu. Pieniądze rada na to zabezpieczyła. Będziemy wypłacać odszkodowania za grunty zajęte pod 

budowę drogi we wsi Lewiczyn. To jeszcze nas czeka do załatwienia. Szykujemy dokumentację pod 

kątem zadań. Ale już pewne sprawy przygotowaliśmy pod kątem dróg.  

Pkt 6. 

Brak zapytań i interpelacji.  

Pkt 7. 

Pan Roman Ozimski  

Chodzi o ustawę o samorządzie gminnym, dokładniej art. 18b ust. 2 i art. 19 ust. 1, podczas 

głosowania na I sesji doszło do naruszenia tego przepisu. Pan wiceprzewodniczący jest wybrany do 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Pan Bogusław Sikorski  

Tak, trzeba będzie to rozpatrzeć. Trudne to było do wychwycenia, bo mecenas był obecny na 

posiedzeniu i pan radny pytał. Ale wyjaśnimy to niezwłocznie. Mam też prośbę do pana Wójta, żeby 

mecenas jednak był obecny na posiedzeniu.  

Pan Władysław Piątkowski Wójt Gminy  

Na ostatnim posiedzeniu Komisji Budżetowej była poruszona kwestia i chciałbym państwu 

przypomnieć, że jest program „Czyste powietrze” na dofinansowanie termomodernizacji domów. Ten 

program i nabór prowadzi Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej i oni 

przyjmują wnioski. Gdyby mieszkańcy byli zainteresowanie tym dofinansowanie to wrzucimy na 

stronę. Proszę też, państwa sołtysów, żeby przypomnieć mieszkańcom, że można się ubiegać o takie 

dofinansowanie.  

Pan Witold Górzyński  



Ja złożyłem wniosek o to dofinansowanie. Ale ciężko jest się dodzwonić na infolinię, nikt nie odbiera. 

Przydała by się osoba, która by pomogła przy wypełnianiu.  

Chciałbym też się zwrócić do dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej, że bardzo słabe jest 

ciśnienie wody w naszym sołectwie.  

Pan Janusz Honory  

Dążymy do wybudowania zbiornika, żeby w czasie dużego poboru był zapas wody i ciśnienie nie 

spadało. Ilość CaCO3 jest w dopuszczalnych normach.  

Pan Władysław Piątkowski Wójt Gminy  

Jak było spotkanie w październiku to frekwencja była 3 osoby i 4 pracowników Urzędu. Jeśli jest taka 

potrzeba to skontaktujemy się z Wojewódzkim Funduszem, jeśli będzie jakaś konkretna liczba 

chętnych to może zorganizujemy spotkanie.  

Te spadki ciśnienia nie są spowodowane, że ktoś się bawi kurkami. Mamy zbyt na wodę. Ale cześć 

instalacji jest zdekapitalizowana. Wydajność studni jest niewystarczająca. Będę prosił o 

wprowadzenie tego zbiornika do budżetu, żebyśmy mogli to zrobić. Spróbujemy do końca stycznia 

ogłosić przetargi na to. Trzeba zainwestować w Zakład Gospodarki Komunalnej. Szukamy terenu w 

Belsku, bo nie utrzymamy ciśnienia wody na tak długiej linii. Od dwóch lat nie ma naborów na 

dotacje dotyczące sieci komunalnej. Potrzebne są inwestycje w sieć wodociągową. Trzeba podjąć 

decyzje co z budową kanalizacji na Odrzywołku i Anielinie i Jarochach.  

Jest już zrobionych chodnik w Alei Lipowej. Postawiony jest znak, że jest to dla ruchu pieszego i 

rowerów. To nie jest jeszcze skończone, jest dokumentacja na oświetlenie i dokumentacja na prace 

nad drzewami, bo wymagają zadbania. Będziemy mieli taką alejkę spacerową.  

Pkt 8.  

Przewodniczący Rady Gminy Bogusław Sikorski stwierdził wyczerpanie porządku obrad, 

podziękował wszystkim za przybycie i zakończył obrady II Sesji Rady Gminy Belsk Duży.  

Sesja trwała od godziny 10.20 do godziny 13.20 z przerwą w godzinach 12.00-12.20  

Protokółowała:  

Referent  

Joanna Otulak  

Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Bogusław Sikorski 


